
Østbirk Idrætsforening 

 
Referat af fællesmøde 19. oktober 2015. 
 
Deltagere: fra udvalgene: Martin (fodbold), Henrik (badminton), Knud og Else (petanque), 
Hanne (håndbold), Tina (gymnastik), Kaj (tennis) – fra bestyrelsen: Torben B.,  Poul, Søren og Gudrun (ref.) 
Afbud fra: atletik, løb og cykling – samt fra Torben P. og Kirsten 
 
Pkt. 1. Bestyrelsen orienterer 
Fredag holdes åbent hus i Hal-fit - formanden sørger for en gave fra ØIF. 
Formandsskifte varslet i halbestyrelsen. Det drøftedes, om det var ønskværdigt at besætte 
formandsposten. Der var større ønske om en sikker bestyrelsesplads – dette kan dog klares ved at mange 
møder op på generalforsamlingen.  
Har modtaget OK-penge fra 2014 og Go'on har betalt godt 5.000 kr. og har opsagt aftalen. 
Superbrugsen har meddelt, at den nye sponsor-ordning med publikumsafstemning er droppet, men 
Superbrugsen vil gerne sponsorere idrætsforeningen, blot skal der findes en ordning, der giver Brugsen den 
ønskede værdi. Overtrækstøj og navngivning af sportspladsen til Superbrugs-parken blev foreslået. 
 
Pkt. 2.  Klubliv Danmark 
Gudrun argumenterede for genemførelse af en kampagne fior at få øget tilslutning til ordningen, hvilket er 
forudsætningen for, at flere store kæder vil tegne kontrakt. Grønt lys for, at Gudrun gennemfører en 
kampagne blandt medlemmerne og trænere/instruktører. 
 
Pkt. 3.  Birkefesten 
Birkefestudvalget er blevet stærkt reduceret efter 2015-festen. Derfor er der holdt møder med 
borgerforeningen for at vise, at vi bakker op om Birkefesten. 
Der er derfor inviteret til borgermøde onsdag aften med "beretning" om 2015-festen. 
1. år gik over forventning, men 2015-festen er endt med et underskud. Begge fester har besøgsmæssigt 
været store succeser. 
Opbakning til at satse på Birkefest igen i 2016. 
Frivillig-bank kan være indgangsvinkel til at skaffe folk til næste birkefest. 
Teltproblematikken omtalt. 
Formålet med birkefesterne er – ud over at give byen en god oplevelse - at skaffe en formue, som kan 
bruges i byen til forskelligt – der er taget forskud herpå ved at engagere skoleklasser til at påtage sig 
opgaver mod at de får en indtjening derved. 
ØIF går ind i ejerkredsen bag Birkefesten.. 
Opfordring til at møde op til evaluering af Birkefesten 2015. 
 
Pkt. 4.  Kræmmermarked 
Søren fortalt, at vi (ØIF) har fået ros til os for håndteringen af vore opgave. 
Resultatet blev ca. 20.000 til hver klub - de 15.000 er udsendt a conto. 
Timeløn på 94 kr. for hjælperne. Pengen er aftalt fordelt med 50% til udvalgene og 50% til 
hovedforeningen.  
Det giver følgende fordeling:  Håndbold : 4.254 kr. – Fodbold: 3.126 kr. – Cykling: 1.622 kr. –  
Gymnastik: 799 kr. – Tennis 188 kr. 



 
Næste års kræmmermarked holdes : 28. juli - 1. august. 
Jens Jørgensen har givet tilsagn om at stille køregrej til rådighed i 2016. 
 
Pkt. 5.  Udviklingsseminar 
Løb har videresendt et forslag om et udviklingsforløb i ØIF. Det blev bakket op, og bestyrelsen fik til opgave 
at lave et oplæg sammen med DGI. 
 
Pkt. 6.  Personalefest - årets leder. 
6. februar 2016 holdes personalefest. Bestyrelsen arrangerer denne gang. 
Udvalgene blev opfordret til at komme med forslag til Årets leder - senest 10. december. 
 
Pkt. 7.  Økonomi  
Udsat til næste møde 
 
Pkt. 8.  It  
Afdelingernes udvalg er blevet slettet på hjemmesiden, undtagen gymnastik, som gymnastik selv har lagt 
ind. Søren undersøger, hvorfor øvrige udvalg ikke figurer på hjemmesiden. 
 
Pkt. 9.  Bordet rundt 
Håndbold: Alle hold i gang med turneringen. Fra U10 til U16 samarbejdesmed Brædstrup 
U12 piger og drenge og U14 drenge kan ikke stille hold trods samarbejdet. 
5 hjælpetrænere med i 9. kl. skole-praktikken - nogle er allerede med som hjælpetrænere.  
Har fået skræddersyet et hjælpetrænerkursus til ØIF-Brædstrup i erkendelse af, at det er sværere at finde 
trænere, hvorfor man selv må uddanne dem. 
På damesiden er der fremgang – men tilbagegang hos herrerne, så 2. holdet bliver måske "telefonhold" 
Børnehavebørn er der mange af samt U10 drenge. 
Kan ikke registrere negative konsekvens af længere skolegang. 
 
Petanque. Har netop holdt årsmøde. Der trænes tirsdag-fredag-søndag. Har afsluttet torsdags-mix, hvor 
ØIF tog både guld og bronze. 
Deltager i vinterturnering i sekstet og kvartet. Der er p.t. 34 medlemmer, hvilket er lidt nedadgående. 
 
Tennis. Sæsonen ved at slutte. Men de mest ihærdige spiller fortsat ved lys. Klubmesterskabet - ikke helt 
færdige i herrerækken. Øvrige er færdigspillet. 
DGI holder flere tennislejre: 3 i Tjekkiet og 2 på Mallorca – Kaj anbefalede stærkt at deltage på disse, som er 
til særdeles rimelige priser. 
 
Gymnastik. Afdelingen har stået med mange børn, så 3 hold er blevet doubleret. Crossgym er nyt. Det går 
rigtig godt, og holdet er fuldtegnet. 
Der er holdt en event i motorikhallen i Aarhus – det overvejes gentaget. 
Gymnastikopvisning 2016 holdes lørdag 12. marts. 
Gymnastikskole på Elbæk Efterskole holdes sammen med tre andre gymnastikforeninger/-afdelinger i gl. 
Gedved Kommune. 
Overvejer et samarbejde med Vestbirk Sports- og Musikefterskole om springhold. 
Har 4 hjælpeinstruktører via skole-samarbejdet. 
 
Badminton. Ok-tilmelding – der er enkelte ledige baner.  
3 seniorhold tilmeldt, så onsdage bliver belagt med holdkampe. 
2 ungdomshold tilmeldt turnering. Der er 4 spillere på et hold. 
Badmintonsportens dag med 30 spillere – forældre og børn deltog, også ikke-spillere, hvilket har givet at 
par nye tilmeldinger. Har en hjælpetræner via skole-samarbejdet. 
 
Fodbold: Indendørssæson starter nu. Der er fyldt op fredag og lørdag. Har 13 hjælpetrænere via 



skolesamarbejdet. 
Kommunemesterskab holdes næste gang i Østbirk. Hovedgaard er i dette samarbejde erstattet med 
Egebjerg. 
Der er tegnet ny kontrakt med AC-Horsens. 
 
Pkt. 10. Eventuelt 
Juletræsfesten arrangeres af Lars. 
It - kræmmerudvalg fortsætter – det består af Søren-Torben P-Poul. 
 
 
Næste fællesmøde er 10. december, hvor alle udvalgsmedlemmer inviteres med til mødet og 
efterfølgende julefrokost. 

 
 


